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Spørgsmål nr. S 678 fra Steen Gade (SF) til udenrigsministeren 
 
”Vil udenrigsministeren give udtryk for Danmarks holdning i forhold til de såkaldte 
”følsomme” produkter i EU, og vil udenrigsministeren bekræfte, at det er Danmarks holdning, 
at så få produkter som muligt betegnes som ”følsomme”, og at det bør være produkter med så 
begrænset økonomisk betydning som muligt?” 
 
Svar 
 
Der er i Doha-forhandlingerne allerede aftalt, at et vist antal landbrugsprodukter betegnes som 
”følsomme”. Det er dog vigtigt at understrege, at også de ”følsomme” produkter underkastes 
toldreduktioner, men blot ikke i samme omfang som de ”ikke-følsomme”, ligesom der ventes 
en udvidelse af de kvoter, hvor importen kan ske til særligt lave toldsatser. EU's seneste tilbud 
på landbrugsområdet vil derfor betyde en åbning af EU's marked for alle landbrugsprodukter. 
 
EU har foreslået, at 8% af landbrugsprodukterne kategoriseres som følsomme. Der er foreslået 
både højere og lavere procentsatser fra andre forhandlingsparter for følsomme produkter. 
 
Vi har fra dansk side gjort det klart, at der som resultat af Doha-runden skal ydes en substantiel 
markedsåbning for EU's landbrugsmarked. EU og andre forhandlingsparter må derfor vise 
fleksibilitet for at sikre et samlet positivt og balanceret resultat af Doha-runden, herunder 
begrænse antallet af følsomme produkter i fornødent omfang. 
 
Når der i WTO regi er opnået enighed om procentsatsen, er det op til interne forhandlinger 
mellem EU-landene, hvilke produkter EU vil definere som ”følsomme” inden for den aftalte 
procentsats.  
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